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R O M Â N I A 

J U D E Ţ U L  S U C E A V A 

C O M U N A   F R Ă T Ă U Ţ I I   N O I 

C O NS I L I U L   L O C A L  
 

 

P R O C E S – V E R B A L 
 

încheiat azi, 14.06.2023, 

în şedinţa extraordinară de indata a Consiliului local al comunei Frătăuţii Noi 

 

 Prin Dispozitia primarului comunei, Olari George nr. 120 din 12.06.2023, a fost convocat 

Consiliul Local al Comunei Fratautii Noi in sedinta extraordinara de indata pentru data de 

14.06.2023, ora 12:00, la sediul Primariei Fratautii Noi.  

 Domnul consilier Streanga Gheorghe, decanul de varsta prezent, face prezenta consilierilor si 

constata ca sunt prezenti  11 din cei 15 consilieri în funcție, lipsind domnii consilieri Bodnar 

Constantin, Bucevschi Alexandra-Ecaterina, Lupoaie Ioan  si |Olinici Virgil. 

 Domnul primar anunta ca acesti consilieri au solicitat sa le fie motivata absenta la sedinta, 

dat fiind faptul ca este una de indata si nu se afla in zona apoi supune la vot motivarea absentei lor. 

 In unanimitate de voturi absenta celor patru consilieri locali este motivata. 

  

 Acestea fiind spuse, domnul consilier Streanga Gheorghe, decanul de varsta prezent, arata ca 

fiind prezenti 11 din 15 consilieri  in functie convocati, sedinta este legal constituita si poate sa-si 

desfasoare lucrarile. 

 La sedinta mai participa domnul consilier Moisuc Iulian-Cristin. 

  

 Domnul consilier Ungurean Petru-Aurel, presedintele de sedinta ales conform HCL nr. 

1/28.01.2021, modificată și completată prin HCL nr. 1/28.01.2022  citeste proiectul ordinii de zi: 

 

       1.  Prezentarea spre aprobare a Procesului-verbal al ședintei ordinare a 

Consiliului local al comunei Frătăuții Noi din data de 19.05.2023; Iniţiator- 

Secretarul general al  comunei – Moisuc Oltea-Rodica;  

  2.  Proiect de hotărâre  privind aprobarea modificării și completării 

Statutului Asociaţiei de Dezvoltare Intercomunitară de Gestionare a 

Deşeurilor în Judeţul Suceava, precum și împuternicirea Președintelui 

Asociației de Dezvoltare Intercomunitară de Gestionare a Deșeurilor în 

Județul Suceava să semneze, în numele și pe seama membrilor Asociației, 

Actul adițional de modificare și completare a Statutului Asociației prevăzut 

în Anexa la prezenta hotărâre; Iniţiator-Primar- Olari George;  

      3.  Proiect de hotărâre  privind aprobarea investiției ” Modernizare drum 

de legătură zona Lan 1 –  Lan 2, sat Costișa  comuna Frătăuții Noi”; 

Iniţiator-Primar- Olari George; 

      4.  Probleme curente 

 

Se supune la vot ordinea de zi a sedintei  . 

 

 Din totalul de 11 consilieri prezenţi, au votat pentru -11, împotrivă  - 0 , s-au abţinut  - 0, 

astfel incat a fost aprobata ordinea  de zi. 
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 Doamna Moisuc Oltea-Rodica- secretarul general a comunei  solicită cuvântul si cere 

presedinților comisiilor de specialitate sa precizeze daca avizele comisiilor, privind proiectul de 

hotarare de pe ordinea de zi, au fost aprobate in cadrul comisiilor de specialitate cu respectarea 

cvorumului prevazut de lege, in esență articolul 141 din OUG 57/2019 privind Codul 

administrativ. 

 Presedinții de sedinta ai comisiilor de specialitate precizeaza ca a fost respectat  cvorumul 

prevazut de lege in privinta aprobarii avizelor proiectelor ce vor fi dezbatute in sedinta. 

Doamna secretar general a comunei  informeaza consiliul despre cvorumul necesar adoptarii 

proiectelor inscrise pe ordinea de zi. 

 De asemenea mai solicită consilierilor locali sa comunice daca se afla intr-un posibil conflict 

de interese fata de proiectele de pe ordinea de zi. 

 Domnii consilieri nu comunica posibilitatea unui  conflict de interese. 

 

Se trece  la  primul   punct al ordinii de zi : 

 

 

Prezentarea spre aprobare al Procesului-verbal al ședintei ordinare a Consiliului 

local al comunei Frătăuții Noi din data de 19.05.2023; Iniţiator - Secretarul general al 

comunei – Moisuc Oltea-Rodica; 

 

Presedintele sedintei intreaba daca toti consilierii au luat la cunostinta de procesul verbal al 

sedintei si daca au obiectii.   

Preşedintele sedintei propune votarea procesului-verbal in forma prezentata. 

 Din totalul de 11 consilieri prezenţi, au votat pentru -11, împotrivă  - 0 , s-au abţinut  - 0 . 

         Având in vedere rezultatul votului, procesul-verbal din şedinţa anterioară, a fost aprobat in 

forma prezentata. 

 

  

Se trece  la  al doilea   punct al ordinii de zi : 

 

 

Proiect de hotărâre privind  aprobarea modificării și completării Statutului Asociaţiei 

de Dezvoltare Intercomunitară de Gestionare a Deşeurilor în Judeţul Suceava, 

precum și împuternicirea Președintelui Asociației de Dezvoltare Intercomunitară de 

Gestionare a Deșeurilor în Județul Suceava să semneze, în numele și pe seama 

membrilor Asociației, Actul adițional de modificare și completare a Statutului 

Asociației prevăzut în Anexa la prezenta hotărâre; Iniţiator-Primar- Olari George; 

 

 Președintele de ședință invită pe dl. primar  să prezinte proiectul de hotărâre. 

 Domnul primar prezinta referatul de aprobare al proiectului de hotarare aratand ca acest 

proiect ar fi trebuit sa fie pus pe ordinea de zi a sedintei din luna mai, dar, dintr-o eroare a fost 

omis, astfel ca s-a initiat acest proiect in regim de urgență. 

 

 Preşedintele comisiei   de specialitate,  prezintă avizul favorabil al comisiei.  

 Nefiind alte intrebari se supune la vot proiectul. 

Din totalul de 11 consilieri prezenţi, au votat pentru -11, împotrivă – 0  , s-au abţinut 0 , proiectul 

devenind astfel Hotararea nr. 32. 
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Se trece  la  al treilea   punct al ordinii de zi : 

 

Proiect de hotărâre privind  aprobarea investiției ” Modernizare drum de legătură 

zona Lan 1 –  Lan 2, sat Costișa  comuna Frătăuții Noi”; Iniţiator-Primar- Olari 

George; 

 

 Președintele de ședință invită pe dl. primar  să prezinte proiectul de hotărâre. 

 Domnul primar prezinta referatul de aprobare al proiectului de hotarare aratand ca sursa de 

finantare a proiectului va fi din fonduri locale.  Apoi arata ca prin acest proiect se vor uni doua 

drumuri modernizate din zona. 

 Domnul consilier Fador Vasile il intreaba pe domnul primar detalii tehnice ale proiectului, 

detalii pe care domnul primar i le ofera. 

 Domnul consilier Fador arata ca este o suma mare pentru 150 m de drum. 

 Domnul primar raspunde ca este sigur ca suma licitata pe metru de drum nu va depasi suma 

pentru modernizarea Lanului 2. 

 Domnul viceprimar arata ca este diferenta de pret la metru liniar si nu stie pe care 

considerente. 

 Domnul primar raspunde ca, la achizitie si la licitatie, pretul va fi mai mic, chiar daca in 

deviz este mai mare. Curtea de conturi va intreba de ce apar sume diferite la doua proiecte facute 

imediat unul dupa altul. 

 Domnul consilier Streanga Gheorghe arata ca pana la curtea de conturi banii sunt dati. 

 Domnul consilier Fador spune ca domnul primar trebuie sa traga la un cost cat mai mic al 

proiectului. 

 Domnul viceprimar arata ca nu intelege de ce sunt aceste diferente, pentru ca cele doua 

proiecte sunt la o diferenta mica de timp. Care este motivatia. Nu e nimeni impotriva dar .... 

 Domnul consilier Hutan Gheorghe intreaba de ce nu s-a prins in primul proiect si aceasta 

bucata. Se vedea ca trebuie. 

 Domnul primar raspunde ca a fost o scapare. 

 Domnul consilier Burciu Valentin arata ca asa s-a facut si cu drumul pe Stearpa. 

 Discutiile continua pe marginea proiectului de modernizare a drumului de pe Lan 2. 

 Domnul primar promite ca va spune dupa achizitie care a fost diferenta de bani intre 

proiecte. 

 

 Preşedintele comisiei   de specialitate,  prezintă avizul favorabil al comisiei.  

 Nefiind alte intrebari se supune la vot proiectul. 

Din totalul de 11 consilieri prezenţi, au votat pentru -11, împotrivă – 0  , s-au abţinut 0 , proiectul 

devenind astfel Hotararea nr. 33. 

 

 

Se trece  la  al patrulea  punct al ordinii de zi : 

 

 

Probleme curente.   

 

 Domnul primar anunta ca are o informare de la prefectura si anume ca hotararile din lunile 

februarie si martie  au primit avizele de legalitate, prezentand adresele. 

 Doamna secretar precizeaza ca adresele prezentate se afla printre materialelle de sedinta, de 

pe masa consilierilor, prezentarea lor in prima sedinta de consiliu fiind o cerinta a Institutiei 

Prefectului. 

 Domnul consilier Luchian Vasile intreaba daca au fost probleme. 
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 Doamna secretar raspunde ca nu au fost probleme. 

 Domnul primar prezinta faptul ca intr-un viitor apropiat se va finaliza modernizarea scolii 

din Costisa. Din discutiile purtate cu directorul scolii s-a ivit necesitatea de a face, pentru o scoala 

noua, o curte noua, un gard nou si probabil un teren sintetic, pentru a nu fi diferente intre cele doua 

sate ale comunei (scoala din Fratautii Noi avand deja un teren sintetic). Cum se va primi proiectul 

de la proiectant, va fi facut cunoscut consilierilor. 

 Domnul consilier Luchian Vasile intreaba daca este vorba si despre imprejmuirea terenului 

de fotbal mare. 

 Domnul primar raspunde ca este vorba doar despre scoala. Va fi imprejmuit si acela dar 

acum vorbim de scoala. 

 Domnul consilier Horodnic Adrian arata ca trebuie mobilierul pana atunci. 

 Domnul primar raspunde ca este un proiect separat in acest sens. 

 Doamna consilier Pascariu Doina-Lacrimioara intreaba daca pana in toamna se va imprejmui 

si terenul de fotbal mare. 

 Domnul primar raspunde ca este vorba doar despre terenul scolii acum. 

 Discutiile continua pe marginea infrumusetarii curtii scolii. 

 Domnul consilier Fador Vasile arata ca este foarte bine ca se fac aceste proiecte dar sa se 

caute niste firme care sa le faca la niste preturi rezonabile, pentru ca acum sunt niste preturi .... Se 

fac din bani locali aceste proiecte si sumele sunt foarte mari. Trebuie cautate firme cu preturi mai 

mici. 

 Domnul consilier Luchian intreaba daca nu se face o selectie pe SEAP. 

 Domnul primar da exemplu proiectul terenului sintetic, unde au fost patru firme pe SEAP. 

 Domnul consilier Fador arata ca sunt terenuri facute cu preturi mult mai mici. 

 Domnul primar raspunde ca au fost si contestatii la licitatia cu terenul, apoi anunta-

informativ ca se doreste achizitionarea unui aparat de dedurizat apa. 

 Domnul viceprimar arata si el ca exista problema cainilor vagabonzi.  

 Domnul consilier Galan Constantin spune domnului primar ca ar trebui sa se instaleze astfel 

de aparate la toate scolile. 

 Domnul viceprimar solicita sa se discute serios pe tema cainilor vagabonzi, poate se face, in 

colaborare cu alte comune, un padoc unde sa fie stransi, pentru ca este o problema foarte serioasa. 

Sa se vina cu idei in acest sens, pentru a se gasi o solutie. 

 Consilierii locali isi expun simultan diverse pareri pe acest subiect. 

 Domnul primar arata ca sunt doua familii care dau de mancare cainilor vagabonzi. Mai arata 

ca a fost sfatuit de la judet sa se uneasca 4-5 comune si sa faca un proiect in comun . 

 Domnul consilier Boghean Gheorghe-Dorel arata ca este la Horodnic de Sus un astfel de 

padoc, unde sunt stransi cainii, apoi sunt anuntati proprietarii sa vina sa-i ia. Apoi le da amenda 

pentru ca ii lasa liberi. 

 Domnul primar raspunde ca doar primul cetatean ia amenda, caci urmatorii nu mai merg. 

 Domnul consilier Streanga arata ca daca se face un padoc trebuie vorbit si cu medicul 

veterinar ca sa-i sterilizeze. 

 Domnul viceprimar arata ca trebuie gasita o solutie. 

 Doamna consilier Pascariu Doina solicita un raspuns pana la urmatoarea sedinta. 

 Domnul viceprimar mai comunica domnilor consilieri ca o parte din tinerii din comuna ar 

dori sa reinfiinteze echipa de fotbal a comunei si solicita ajutorul consiliului local. 

 Domnii consilieri isi exprima acordul pentru un astfel de proiect, aratand ca este o initiativa 

buna. 

 Domnul primar anunta ca se va aduce pamant pentru rondourile de flori si se vor planta flori 

in comuna. 

 Domnul consilier Burciu Valentin il intreaba pe domnul primar ce se mai aude cu drumul de 

pe Stearpa. 
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 Domnul primar raspunde ca a avut o discutie cu un domn si proiectul pe Anghel Saligny este 

incarcat pe platforma la Bucuresti si s-a inceput procedura pentru licitatie, punandu-se o clauza,  

chiar daca inca nu s-a aprobat inca finantarea, dar se castiga 2-3 saptamani. 

 Domnul consilier Streanga intreaba pentru ce este licitatie: proiectare sau executie? 

 Domnul primar raspunde ca finantare este si din momentul incarcarii cam in trei saptamani te 

cheama sa semnezi contractul, dupa cum i-a spus un primar. 

 Domnul consilier Burciu intreaba daca are dreptul sa intre in scoala sa verifice stadiul 

lucrarilor. 

 Domnul primar raspunde ca chiar il roaga sa faca acest lucru. 

  

 Nemaifiind alte inscrieri la cuvânt, presedintele de ședință mulţumeşte pentru participare şi 

declară închise lucrările şedinţei. 

 Drept pentru care s-a încheiat prezentul proces-verbal. 

 

                     Preşedinte de şedinţă,    

                                                                                                                                                            

                   UNGUREAN Petru-Aurel 

                                                            Contrasemnează, 

                                                           Secretar general al comunei, 

                                                          

                                                            MOISUC Oltea-Rodica 


